

REPORT OF THE SECOND VICE PRESIDENT  
RAPPORT DU SECOND VICE PRESIDENT

Since the last meeting, I have become more involved in union activities. It has been a good learning experience.

On May 29, I attended an information session (I should say an open discussion) that allowed members to explain why they voted "no" or "yes" during the strike mandate vote. It was an experience in democratic process. It is regrettable, however, that the media reported only on the "no" side.

On June 3rd, at noon, I participated in a demo for pay equity, held in front of L'Esplanade Laurier. It was a cold day but there was a good turn out and the crowd was enthusiastic. Representatives of other unions and the Canada Labour College showed their support. In the coming weeks more demonstrations may be organized. I urge the members of our local to take part in them. These "alternative forms of strike" may influence negotiations in our favour. They certainly strengthen the solidarity among PSAC members.

Finally, on June 12, I attended a meeting of the Ottawa-Hull Regional Council. The meeting dealt mainly with local preparedness in the event of strike action. It seems that other locals are more active than we are. (StatCan organized a picnic/info-session attended by 200 people. On another matter, the participants were debriefed on the triennial Convention. The June 12 meeting was supposed to be the last one before September but due to circumstances, it was suggested meetings may be held in July and August. The executive will decide next week.

Depuis la dernière réunion, j'ai été plus impliquée dans des activités syndicales, ce qui a été une expérience enrichissante.

Le 29 mai, j'ai suivi une session d'information (ou devrais-je dire de "discussions ouvertes") qui a permis aux membres d'expliquer pourquoi ils avaient voté "non" ou "oui" lors du vote pour le mandat de grève. J'ai pu voir la démocratie à l'oeuvre. Malheureusement, les médias n'ont retenu que les commentaires du côté des "non".

Le 3 juin, à midi, j'ai pris part à une manifestation concernant l'équité salariale. Malgré le froid, la foule était assez nombreuse et très enthousiaste. Des représentants d'autres unions et du Canada Labour College étaient venus nous appuyer. Dans les semaines à venir, il y aura peut-être d'autres manifestations semblables. J'encourage les membres du local à y participer. Ces "alternatives à la grève" peuvent influencer les négociations en notre faveur. Elles renforcent certainement la solidarité entre les membres de l'AFPC.

Enfin, le 12 juin, j'ai assisté à une réunion du Conseil de la région d'Ottawa-Hull. La réunion portait surtout sur les préparatifs des locaux en vue d'une grève éventuelle.. Il semble que les autres locaux soient plus avancés que nous dans ces préparatifs. (StatCan par exemple, a organisé un pique nique/session d'info qui a attiré 200 personnes.) Un autre sujet de la réunion était le "debriefing" des participants sur la convention triennale. La réunion du 12 juin devait être la dernière avant l'ajournement pour l'été, mais à cause des circonstances, on a suggéré de tenir d'autres réunions en juillet et août. L'exécutif prendra une décision à ce sujet, la semaine prochaine.